
                                                                KLASA V  

Drodzy uczniowie, poniżej znajdziecie temat lekcji oraz zadania do 

wykonania na ten tydzień. Proszę aby temat lekcji i notatka znalazły się w 

zeszycie a rozwiązane zadania proszę przesłać do piątku 20.03.2020r. na mojego 

emaila anjabobrowska@gmail.com.  

 

Topic: Zastosowanie wyższego stopnia przymiotników do porównywania cech różnych 

elementów krajobrazu oraz innych osób i rzeczy. 

Stopień wyższy przymiotnika stosujemy do porównania cech 

dwóch lub więcej osób lub rzeczy. Stopień wyższy przymiotników 

‘krótkich’ tworzymy dodając do nich końcówkę ‘-er’. 

 old - stary  older - starszy  

young - młody  younger - młodszy  

cold - zimny  colder - zimniejszy  

Jeżeli przed końcówką ‘-er’ znajduje się spółgłoska, którą poprzedza 

samogłoska, wówczas spółgłoska ta ulega podwojeniu.  

fat - gruby  fatter – grubszy 

 big - duży  bigger - większy  

hot - gorący  hotter - bardziej gorący 

 

Jeżeli ostatnią literą przymiotnika jest spółgłoska ‘y’, po dodaniu 

końcówki ‘-er’ zmienia się ona w samogłoskę ‘i’.  

pretty - ładny - prettier - ładniejszy  

dirty - brudny - dirtier - bardziej brudny 

 lazy - leniwy - lazier - bardziej leniwy 
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Przyimek ‘than’ 

Aby porównać cechy osób lub rzeczy stosujemy przyimek ‘than’ - ‘niż, ’. 

Tom is taller than Adam. - Tom jest wyższy niż Adama.  

Mike is older than Jack. - Mike jest starszy niż Jack.  

Stopień wyższy przymiotników nieregularnych 

Są również przymiotniki nieregularne, których forma jest całkiem inna np.  

  good – dobry  better - lepszy  

  bad - zły worse - gorszy 


